
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2005-12-15, § 37 

 
 Tid: 15 december 2005 kl 15.00 – 15.20 
   
 Plats: Bråvallasalen, Stadshuset 
   
 Justerat: 28 december 2005 
  

 
 
Leif Rönngren Sten Nordin                  Berthold Gustavsson  
                  (§§ 1-16 och 18-39)       (§ 17) 

  
 
Närvarande:  

 
Ledamöter 

 Leif Rönngren (s), ordförande 
Sten Nordin (m), vice ordförande, (§§ 1-16 och 18-39) 
Ulf Fridebäck (fp) 
Berthold Gustavsson (m) 
Karin Hanqvist (s) 
Lennart Mikaelsson (kd) 
Johanna Nilsson (s) 
Åsa Romson (mp) 
Gunnar Sandell (s) 
Kajsa Stenfeldt (v) 
Anna Wersäll (m) 

 
Ersättare 

 Marianne Ahlgren (fp), tjänstgörande 
Helena Bonnier (m), tjänstgörande § 17 
Bo Ekvall (s) 
Maurice Forslund (kd) 
Gunilla Hansson (s) 
Olivia Hasahya (s), tjänstgörande 
Ewa Schenström (m) 
Ann-Marie Strömberg (v) 
Jan Tigerström (m) 

 
Tjänstemän 

 Markdirektören Göran Långsved och nämndsekreteraren Hans Engstrand. 
Vidare tjänstemännen vid kontoret Stefan Eriksson, Anita Forsberg, Lars Fränne, 
Lennart Gustafsson, Bengt Hjelm, Gunnar Jensen, Göran Widegren samt 
borgarrådssekreteraren från roteln Petra Nieto. 
 
 



  

Ordföranden Leif Rönngren (s) tackade markkontoret och trafikkontoret för kontorens  
gemensamma middag för marknämnden och trafiknämnden den 13 december 2005. 
 
Vice ordföranden Sten Nordin (m) tackade ordföranden Leif Rönngren (s), mark-
nämnden och markkontoret för  avtackningen av honom under nämndmiddagen. 

 
 § 37 

Samverkan kring utveckling av avfallshanteringens infrastruktur. Lägesrapport  
Dnr M2005-440-01064 
Bordlagt 24 november 2005 nr 25 
 
Markkontoret m fl hade den 19 oktober 2005 avgivit gemensamt tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs – vad avser 
marknämnden - enligt följande: 
 
1 Marknämnden godkänner lägesrapporten. 
2 Nämnden ger förvaltningarna i uppdrag att arbeta vidare i enlighet med vad som 
 redovisas. 
 
Beslut 
 
Marknämnden beslöt enligt förvaltningarnas förslag. 
 
Särskilda uttalanden 
 
Vice ordföranden Sten Nordin (m), ledamöterna Berthold Gustavsson (m), Anna  
Wersäll (m), Ulf Fridebäck (fp) och Lennart Mikaelsson (kd) samt tjänstgörande 
ersättaren Marianne Ahlgren (fp)  enligt bilaga P1. 
 
Vice ordföranden Sten Nordin (m) samt ledamöterna Berthold Gustavsson (m) och 
Anna  Wersäll (m) enligt bilaga P2. 
 
 

 
 
    Vid protokollet 
    Hans Engstrand 
 
 
 
Rätt utdraget intygar: 
 
 
 
_________________________________ 



  

 
    Tillhör § 37, bilaga P1 
  
    Marknämnden 2005-12-15 
 
    Tillhör ärende nr 37 
 
    Samverkan kring utveckling av 
    avfallshanteringens infrastruktur. 
    Lägesrapport 
 

Sten Nordin m fl (m) 
Ulf Fridebäck m fl (fp) 
Lennart Mikaelsson (kd) 

 
 
 
Särskilt uttalande 
 
Avfallsfrågor är en viktig kommunal angelägenhet. Det är därför bra att flera 
förvaltningar samarbetar för att förbättra infrastrukturen beträffande avfallshanteringen. 
Stockholmarna måste ges bättre möjligheter att göra sig av med det farliga avfallet. Det 
behövs fler miljöstationer, både fasta och mobila för att underlätta hushållens 
utsortering av det farliga avfallet.  
 
Däremot är vi starkt kritiska till majoritetens planer på att 35 procent av (33 000 ton) av 
Stockholms matavfall ska sorteras. Vi motsätter sig detta experiment. Storskalig 
kompostering eller rötning är inte det bästa sättet att ta tillvara hushållens matavfall. 
Kompostering har hittills mest levererat dålig lukt och en slutprodukt som ingen vill ha. 
Otroliga mängder växtnäring skapas som innehåller en mängd olika gifter och det finns 
heller ingen marknad för så mycket växtnäring. I Göteborg har försök med 
kompostering av matavfall och annan biomassa genomförts med bristfälliga resultat. 
Trots detta väljer de styrande med miljöpartiet i spetsen att genom föra detta storskaliga 
projekt med biologisk behandling. Både från kompostering och rötning avges metan 
som är 20 gånger farligare för växthuseffekten än koldioxid. Vid effektiv förbränning i 
avfallsvärmeverk däremot destrueras alla mikroorganismer och nästan alla kemiska 
föroreningar samtidigt som avfallet utnyttjas som biobränsle för att ge bl a fjärrvärme. 
 
Vi menar att det är bättre både för miljön och för ekonomin om hushållen fortsätter med 
att slänga sitt matavfall i den vanliga soppåsen, som sedan skickas till förbränning.  
 
 
 



  

 
    Tillhör § 37, bilaga P2 
  
    Marknämnden 2005-12-15 
 
    Tillhör ärende nr 37 
 
    Samverkan kring utveckling av 
    avfallshanteringens infrastruktur. 
    Lägesrapport 
 
    Sten Nordin m fl (m) 
 
 
 
Särskilt uttalande 
 
Det finns i dag 250 återvinningsstationer i Stockholm där allt från tidningar till glas kan 
lämnas för att sedan tas om hand av producenterna av produkterna. Det finns idag stora 
problem med de gröna återvinningsstationerna. De är skrymmande och skräpiga och 
innebär i värsta fall att stadsmiljön försämras och stan invaderas av råttor. För att få till 
stånd en bättre miljö krävs att återvinningsstationer grävs ner under jord.  
 
 
 
 


